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Dokumenta "Fajzera" i "Bionteka" stigla su u Srbiju, kada stiže vakcina 

Kompanije "Fajzer" i "Biontek" predale su dokumentaciju za registraciju vakcine protiv kovida u Srbiji, 

posle dogovora Vlade sa predstavnicima tih kompanija. Prema dosadašnjim podacima, efikasnost 

vakcine je 95 procenata. Agencija za lekove i medicinska sredstva sada proverava dokumentaciju, vrlo 

rigorozno i temeljno, ističe Pavle Zelić iz Agencije. 

Pavle Zelić iz Agencije za lekove i medicinska sredstva Srbije kaže za RTS da se Srbija, prijemom 

dokumentacije "Fajzera" i "Bionteka" o vakcini protiv kovida, svrstava među najrazvijeni zemlje sveta, 

koje same odlučuju o svojoj sudbini. 

"Naši eksperti će gledati istu dokumentaciju kao i u razvijenim zemljama sveta, mnoge agencije nisu 

dobile ovakvu pirliku, naši eskperti već procenjuju dokumenta", rekao je Zelić, gostujući u Dnevniku RTS-

a. 

Eksperti će, kaže, kao i za svaki drugi lek, vrlo rigorozno i temeljno proučavati sve faze testiranja, 

naročito one koje se odnose na klinička isptivanja na ljudima koja treba da potvrde efikasnost i 

bezbednost vakcine. 

"Mi moramo kao regulator da potvrdimo da li je to zaista tako kao u dokumentima i da li ima osobine 

koje se zaista tvrde", istakao je Zelić, dodajući da je SZO svrstala srpsku Agenciju među 50 najrigoroznijih 

autoriteta u svetu. 



 
 

Radi se, napominje, timski i koordinisano kako bi svaki aspekt bio proveren jer od toga, dodaje, zavise 

životi. 

"Naša želja je da imamo nekoliko vakcina na raspolaganju, naša mogućnost da pregovaramo i 

obezbedimo je još jedna retkost, moći ćemo kritički da procenimo, nadamo se da ćemo vrlo brzo imati 

nekoliko vakcina", istakao je Zelić. 

Napominje da je ovo neverovatno doba i trenutak za nauku jer stotine instituta i kompanija i hiljade 

naučnika radi na tome da se pronađe vakcina. 

"Ovakvo dostignuće nije bilo vek unazad", istakao je Zelić. 

Prema njegovim rečima, neke vakcine su klasične – sadrže inaktivisani virus, a neke su RNK – repliciraju 

delove virusa koji izazivaju imunski odgovor. 

"Ne smemo da čekamo, moramo da preuzmemo rizike, ali mislimo da su koristi veće od bilo kakvih 

problema", naglasio je Zelić. 

 

 

Pi-si-ar, antigenski, serološki – direktorka "Vatrenog oka" objašnjava kada treba raditi koji test 

Pi-si-ar, antigenski, serološki – to su vrste testova na koronavirus koji se rade u Srbiji. Direktorka 

laboratorije "Vatreno oko" Snežana Jovanović za RTS daje odgovore na pitanja kada treba raditi koji test, 

koji je najpouzdaniji, ali i zašto dolazi do lažno negativnih rezultata testa. 



 
 

Snežana Jovanović je, gostujući u Jutarnjem programu RTS-a, navela da u Srbiji postoji nekoliko vrsta 

testova – pi-si-ar testovi, testovi gde se iz brisa iz nosa detektuje određena vrsta antigena, kao i testovi 

gde se iz krvi detektuju prisutna ili ne antitela koja govore o stepenu ili stanju imunskog odgovora 

domaćina. 

Kapacitet "Vatrenog oka" 2.500 pi-si-ar testova dnevno 

Snežana Jovanović ističe da je kapacitet laboratorije "Vatreno oko" 2.500 pi-si-ar testova na dan. 

"Mi smo radili prošle nedelje 3.200 uzoraka dnevno u kontinuitetu nekoliko dana zaredom zahvaljujući 

još dve pi-si-ar mašine koje smo dobili, pa je to išlo malo brže", rekla je Jovanovićeva. 

Ukazala je da osim pi-si-ar testova rade i povremeno antigenske, a u drugom delu službe rade se i 

serološko testiranje. 

"Što se tiče antigenskih testova kod nas se radi manji broj, većina njih se radi na terenu, na klinikama", 

dodala je Jovanovićeva. 

"Svaki pacijent bi prvo trebalo da se obrati kovid ambulanti gde će na osnovu kliničkog pregleda, 

biohemijskih analiza, rendgenskog snimka pluća lekar proceniti da li treba uzeti bris. U ovom slučaju 

algoritam govori da prvo mora da se uzme bris za antigenski test", rekla je Jovanovićeva. 

Objasnila da u populaciji kao što je naša, kada je procenat prenosa infekcije 10 i preko 10, preporuka 

međunarodnih zdravstvenih instituacija je da se koristi antigenski test. 

"U kovid ambulanti će uzeti bris nazofaringsa, ili bris nosa, za detekciju SARS-CoV-2. Ukoliko je on 

negativan, a i dalje postoji sumnja da pacijent ima kovid 19, onda se uzima bris koji se šalje na pi-si-ar 

testiranje u laboratorije koje ih rade", dodala je Jovanovićeva. 

Kada treba raditi serološko testiranje  

Kada je reč o privatnim laboratorijama, kaže da je njima dozvoljeno da rade samo serološko testiranje, 

ne i antigensko. 

"To su testovi koji detektuju prisustvo antitela na bilo koji infekciju, pa u ovom slučaju i virus SARS-CoV-

2. To su testovi koji detektuju naš imunski odgovor. Od šestog, sedmog dana infekcije većina osoba 

počinje da stvara IGM antitela kao odbrambeni mehanizam na određenu vrstu infekcije. Od desetog do 

14. dana počinju da se stvaraju IGG antitela. U tom nekom periodu može da dođe do takozvane 

serokonverzije, pojave i IGM i IGG antitela", naglasila je Jovanovićeva. 

Istakla je da serološko testiranje nema smisla raditi pri prvim simptomima, jer se kod većine ljudi antitela 

razvijaju šestog ili sedmog dana od početka simptoma. 

"Ali dva dana od kontakta i do pet dana od pojave simptoma ukoliko uradite neki od preporučenih 

testova, a to je antigenski ili pi-si-ar, on će u skoro 90 odsto slučajeva biti pozitivan", rekla je 

Jovanovićeva. 



 
 

Koji je test pouzdaniji  

Na pitanje koji je test pouzdaniji, ističe da svaki ima svoju senzitivnost i specifičnost, ali po algoritmu 

zlatni standard za dijagnozu je pi-si-ar test. 

"Postoje ljudi koji su imali sve simptome kovida 19, a pi-si-ar je bio negativan. Dakle, dijagnoza se ne 

postavlja samo na osnovu laboratorijskih testova, već na osnovu kompletnog pregleda, kliničke slike i 

drugih analiza. Ja lično znam nekoliko pacijenata koji su imali čak i obostrane pneumonije, a da je tri 

puta rađen pi-si-ar i bio negativan", rekla je Jovanovićeva. 

Ukazala je da su upravo preporuke da se češće testira osoba kod koje se sumnja da ima kovid 19. 

"Ukoliko je antigenski test negativan, vi ćete onda uraditi pi-si-ar test ili ćete ponoviti još jednom 

antigenski test", dodala je Jovanovićeva. 

Navela je da i studija govori o tome da kod osoba kod kojih su pi-si-ar i antigenski testovi u pravom 

navratu bili negativni, ponovljenim testiranjem sve veći broj osoba ima pozitivan rezultat. 

Objasnila je da je to zato što se virus kratko zadržava u gornjim respiratornim putevima. 

"Vi kada možda uzmete uzorak ili uzorak nije dobar ili se nešto desi u transportu, postoji veliki broj 

razloga zbog čega taj test može da bude negativan, ali rezultat prvog uzorka bude negativan, 

ponovljenim testiranjem se povećava mogućnost da postavite dijagnozu", rekla je Jovanovićeva. 

Zašto dolazi do lažno negativnih testova  

Objasnila je i zbog čega najčešće dolazi do lažno netivnih rezultata testova – ako se uzorak ne uzme na 

vreme, ako je neodgovarajući transport, ukoliko se uzme manja količina uzorka, ukoliko se uzme 

neodgovarajući uzorak. 

"Evo sada čitamo da se veća količina virusa ne nalazu u nazofaringsu nego recimo u stolici i urinu i duže 

se izlučuje", istakla je Jovanovićeva i dodala da se takvi testovi ne rade. 

Na pitanje koji su besplatni testovi, a koji se plaćaju, Jovanovićeva kaže da kada se ode u kovid 

ambulantu prvo se uradi antigenski test, pa ako treba i pi-si-ar i to se ne plaća. 

"Svi oni koji idu u inostranstvo, bez obzira o kojoj se starosnoj grupi radi, oni plaćaju testiranje sa 

izuzetkom studenata koji idu u inostranstvo na školovanje uz pokazivanje nekog dokaza da se tamo 

školuju", navela je Jovanovićeva. 

Odgovarajući na pitanje hoćemo li u budućnosti moći da se testiramo kod kuće, Jovanovićeva kaže da za 

većinu bolesti posetoje ti "poent of care testovi". 

"Za sada postoje testovi koji se mnogima čine, upravo antigenski, da svako od nas to može da uradi kod 

kuće, ali je za sada preporuka iz tog razloga što se ne zna da li se posle uzimanja brisa i stavljanja tog 



 
 

tufera i obrade brisa virus aktivira ili ne i zbog činjenice da postoji mogućnost da se vi koji to uzimate 

inficirate – iz tih razloga za sada ti testovi ne, ali u budućnosti sigurno da", zaključila je Jovanovićeva. 

 

 

Vučić o novoj bolnici u Batajnici: Srbija će pobediti koronu 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić objavio je na Instagramu da je za četiri meseca izgrađena bolnica 

namenjena obolelima od koronavirusa u Batajnici, uz poruku da će Srbija pobediti koronu. 

To je objavljeno na Instagram profilu budućnostsrbijeav, uz fotografije na kojima se vidi hronološki red 

kako je bolnica građena. 

Vučić o novoj bolnici u Batajnici: Srbija će pobediti koronu 

"Za četiri meseca smo izgradili ovu velelepnu bolnicu. Srbija će pobediti koronu. Živela Srbija!", napisao 

je predsednik Srbije. 

Predsednik je dodao i da je ponosan na naše radnike i državu koja je za samo četiri meseca izgradila 

velelepnu bolnicu u Batajnici. 

"Jedini cilj svakoga od nas bio je i ostao da sačuvamo živote ljudi u najtežim uslovima infekcije korona 

virusom. Žao mi je i ponekad ne mogu da poverujem da postoje ljudi i mediji koji se ne raduju uspehu 

svoje zemlje, koji se ne raduju ničemu što Srbija preduzima u borbi protiv korona virusa, već svog 

glavnog saradnika i saveznika upravo vide u opakom virusu," napisao je Vučić. 

On je najavio da će na sve neistine oko cene kvadrata bolnica odgovoriti činjenicama. 



 
 

"Nažalost, pojedini političari uvek u drugome vide sebe i zato dolaze do pogrešnih zaključaka. I ovaj veliki 

posao za Srbiju obavili smo pošteno, odgovorno i efikasno," zaključio je Vučić. 

Grad završio svoj deo posla u kovid bolnici u Batajnici 

Sekretar za vanredne situacije Darko Glavaš izjavio je da je Grad Beograd završio sve prateće 

infrastrukturne radove na kovid bolnici u Batajnici koja uskoro počinje sa radom. 

Navodi da preostale radove u samoj bolnici i dalje izvode Ministarstvo zdravlja i Ministarstvo odbrane, 

dok je Grad završio vodovodne i kanalizacione instalacije, uvođenje struje i telefona. 

"Grad Beograd je završio sve radove koje je imao kao nalog od republičkog Kriznog štaba i u roku koji je 

bio zadat", rekao je Glavaš za Tanjug. 

Takođe, dodaje on, urađeno je proširenje na Batajničkom drumu, kao i jedno proširenje na 

Novosadskom putu, a napravljene su, kaže Glavaš, i nove autobuske stanice. 

Ojačana je, navodi, prateća infrastruktura ka samoj bolnici, a trenutno se, ističe on, prave dogovori sa 

javnim prevozom na koji način će se i medicinski radnici, koji bi trebalo za nekoliko dana da počnu da 

rade, prevesti do kovid bolnice. 

"To je jedan izuzetan kompleks koji će mnogo pomoći da se rastereti kompletan zdravstveni sistem 

Beograda i zemlje, ali i da se na pravi način prihvate svi zaraženi", zaključio je Glavaš. 

 

 

VLADA DANAS ODLUČUJE O NOVIM MERAMA Pod ključem od sutra u 17h kafići, teretane, frizeri, 

butici... Evo ko će samo moći da RADI VIKENDOM 

Zbog alarmantne epidemiološke situacije u našoj zemlji, danas će biti održana sednica Vlade Srbije na 

kojoj bi trebalo da budu usvojene najnovije mere koje je predložio Krizni štab za borbu protiv kovida 19. 

Iz dana u dan broj zaraženih i preminulih je sve veći, te smo tako u poslednja 24 sata imali 7.919 

novoobolelih, dok su preminula 52 lica. Ono što takođe zabrinjava jeste i to što su nam bolnice pune, 



 
 

svakim danom nove prelaze u kovid sistem, a trenutno je više od 7.600 osoba hospitalizovano. 

Neprekidno raste i broj pacijenata na respiratorima, te je u bolnicama širom Srbije čak 270 pacijenata 

priključeno na mašine za disanje. 

Sve to govori u prilog izrazito nepovoljnoj situaciji sa virusom korona, zbog čega je Krizni štab na sednici 

održanoj u ponedeljak doneo zaključak kojim se Vladi preporučuje da se izmeni propis koji se tiče radnog 

vremena pojedinih objekata. 

Novim merama koje je Krizni štab predočio Vladi gotovo da nema sektora koji nije uključen. I ovaj put u 

fokusu su bili ugostitetljski objekti, a prvi put su se u paketu našle i mnoge druge uslužne delatnosti. 

Očekuje se da će Vlada danas da usvoji novu Uredbu o merama za sprečavanje zarazne bolesti kovid 19, 

što će značiti da već od sutra nove mere stupaju na snagu, a trebalo bi da traju do 15. decembra. 

Budući da je "Blic" imao uvid u to šta tačno stoji u pomenutoj Uredbi, u nastavku donosimo kompletan 

spisak do kada će pojedini objekti moći da rade i koliko su nove odredbe drugačije u odnosu na 

postojeće propise. 

Ugostiteljski objekti 

Nova mera: Predlog medicinskog dela Kriznog štaba jeste da restorani, kafići i barovi, klubovi, kao i 

igraonice i kladionice rade do 17 sati. Vikendom ovi objekti uopšte neće raditi. 

Postojeća mera: Ugostiteljski objekti po još uvek važećoj meri rade do 18 sati svakog radnog dana i 

vikendom. 

Tržni centri 

Nova mera: Tržni centri takođe neće moći da rade duže od 17 sati radnim danima, a vikendom će ostati 

zatvoreni. To sada važi i za sve ostale butike i prodavnice i van tržnih centara. 

Postojeća mera: Do sada su tržni centri mogli da rade do 18 sati, kao i kafići, dok su prodavnice i butici 

van tržnih cenatra, recimo u pešačkim zonama ili bilo gde kao zasebni lokali, mogle da rade do 21 sat. To 

je novom merom onemogućeno, pa se katanac na vrata stavlja i njima. 

Uslužne delatnosti 

Nova mera: Prvi put u trećem talasu mere Kriznog štaba idu u pravcu svih drugih uslužnih delatnosti. 

Tako, u Uredbi piše i da kozmetički i frizerski saloni, saloni lepote, zatim fitnes centri, teretane i 

vežbaonice, spa centri i bazeni mogu da rade do 17 sati radnim danima, dok vikendom neće raditi 

uopšte. Dakle, od petka u 17 sati do ponedeljka u 05 ujutru. 

Ipak, ograničenje radnog vremena ne važi za objekte namenjene za sport i rekreaciju samo u slučaju 

kada se koriste u svrhu treninga i priprema za održavanje registrovanih takmičarskih sportova. 



 
 

Postojeća mera: Do sada Krizni štab nije ograničavao radno vreme ovih uslužnih delatnosti, ali je u 

velikom broju opština na gradskom nivou postojalo kao mera da rade do 21 sat, kao i prodavnice, dok su 

vikendom radili skraćeno. 

Zanatlije 

U Uredbi se navodi da se ograničenje ne odnosi ni na radno vreme: radnji, objekata i mesta (obućarske, 

krojačke, stolarske, staklorezačke i sl. radnje, servisi, tehnički pregledi i sl.) na kojima se pružaju usluge 

pri čijem vršenju nije obavezno prisustvo korisnika ili su prisustvo i kontakt ograničenog trajanja, te ovi 

objekti mogu da rade i subotom. 

Pozorište i bioskop 

Nova mera: Prema novim pravilima, pozorišta, bioskopi, muzeji, galerije i slični objekti će u narednom 

periodu raditi svakog radnog dana i vikendom do 17 sati. 

Postojeća mera: Ustanove kulture dosadašnjim pravilima rade do 18 sati, odnosno do tog vremena mora 

da bude zavšena poslednja filmska projekcija. 

Pijace 

Nove mere: U Uredbi stoji da bez promena ostaju pijace koje će radnim danima raditi regularno, dok je 

vikendom njihovo radno vreme ograničeno od 6 sati ujutru do 15 h popodne. 

Prodavnice prehrambene robe 

Prodanice prehrambene robe mogu da rade do 21 sati kako radnim danima tako i vikendom. Ta mera se 

nije menjala, tako da prodavnice prehrane nisu pretrpele značajnije promene. 

Apoteke, pumpe, dostava hrane 

Novim pravilima nije dotaknuto ni radno vreme benzinskih pumpi za točenje goriva, apoteka i dostava 

hrane putem kurira. Oni mogu da rade 24 sata sedam dana u nedelji. 

Ipak, izuzetak su one apoteke koje prodaju obavljaju u trgovinskim centrima i za koje upravljač ne može 

obezbediti posebne koridore za pristup ili u koje se ne ulazi sa spoljne strane ili neposredno sa javne 

površine. 

Podsećamo, iako za pumpe i dalje važi da će moći da rade non-stop, pravilo je da prodavnice unutra 

pumpi rade kao i sve ostale, a da posle tog vreman smeju da prodaju samo gorivo. 

Ukoliko Vlada danas usvoji Uredbu, nove mere biće "oročene" u periodu počev od sutra do 15. 

decembra. 



 
 

 

 

I ortopedija Banjica je ipak morala da UĐE U KOVID SISTEM, dr Baščarević: Na intenzivnoj nezi je sve je 

popunjeno 

Institut za ortopediju Banjica od danas je po treću put u kovid sistemu. 

- Neophodno je da po treći put uđemo u kovid sitem jer, pre svega, nedostaju mesta na intenzivnoj nezi, 

dok mesta na odeljenjima u zdravstvenom sistemu u ovom trenutku ima dovoljno. Od nas se traži veliki 

broj mesta, pa u ovom trenutku otvramo 17 intenzivnih mesta i 30 odeljenskih u stacionaru, od čega je 

polovina kiseoničkim. Ako bude potrebno i više mesta, proširićemo kapacitete - kaže za Kurir prof. dr 

Zoran Baščarević, direktor Instituta za ortopediju Banjica. 

On navodi da su upravo ispraznili bolnicu i ispratili poslednjeg ortopedskog pacijenta, a da za sat 

vremena stižu prvi kovid pacijenti. 

- Pacijente šaljemo na Kliniku za ortopediju KCS i na VMA. Trojica ortopedskih hirurga s Banjice preći će 

sutra na VMA jer su oni u velikom problemu s ortropedskim kadrobvima. Trenutno nam najviše 

nedostaje asnesteziologa, od 18 koliko ih imamo osam ih je zaraženo - navodi Baščarević i dodaje da su u 

trećem talasu imali 65 zaraženih među zaposlenima, posednjih dana ih nemajui, a da je u prva dva talasa 

njih 30 imalo kovid 19. 

Podsećamo, pre mesec dana doktor Baščarević molio je građane da poštuju epidemiološke mere kako bi 

"Banjica" mogla da radi kao ortopedija, a skoro je ponovio apel. 

- Neću se umoriti, ja ću ih moliti – nosite maske, držite distancu, ne idite nigde bez preke potrebe, sedite 

u kući, poručuje Baščarević. 



 
 

- Ako znamo da je 'Banjica' u 2019. godini uradila 13.000 operacija, od toga blizu 3.000 veštačkih 

zglobova, a da ove godine pre mesec dana smo bili na 900. veštačkom zglobu, a o ostalim operacijama 

da i ne govorim. Zbog epidemije i zbog izlazaka iz sistema normalnog rada i ulaska u kovid – gotovo da 

smo suspendovali ortopedsku hirurgiju - rekao je doktor. 

 

 

Međunarodni kongres Udruženja ginekologa i opstetričara: Ginekolozi daju svoj doprinos u borbi 

protiv pandemije i brizi o trudnicama 

Ovogodišnji XVII Međunarodni kongres Udruženja ginekologa i opstetričara Srbije, Crne Gore i Republike 

Srpske je, u skladu sa epidemiološkom situacijom i aktuelnim preporukama Vlade Republike Srbije, 

realizovan online. 

- Posebno smo ponosni što je Kongres zvanično podržan od strane Međunarodne federacije ginekologa i 

opstetričara (FIGO), najveće i najznačajnije asocijacije ginekologa i akušera u svetu. Od kada se svet 

našao u pandemiji COVID-19, kao profesija suočili smo se sa jednim od najvećih izazova u skorijoj istoriji. 

Morali smo brzo da učimo i da se prilagođavamo novim okolnostima. Vremena velikih iskušenja nas čine 

boljima i teraju nas da izvučemo najviše iz sebe. Kao profesija, potrudili smo se da damo svoj doprinos u 

dosadašnjoj borbi protiv pandemije i održimo bezbedne uslove za brigu o trudnoći i donošenje 

novorođenčadi na svet - piše u saopštenju prof.dr. Aleksandra Stefanovića, predsednika Udruženja 

ginekologa i opstetričara Srbije, Crne Gore i Republike Srpske. 

"Ponosni smo što ovogodišnji Kongres predstavlja deo velike proslave obeležavanja 100 godina rada 

Medicinskog fakulteta Univerziteta u Beogradu, najstarijeg medicinskog fakulteta u ovom delu Evrope. 

Prvo predavanje na Medicinskom fakultetu je održano 9.12.1923. godine", saopštavaju iz Udruženja. 



 
 

Pored FIGO-a i Medicinskog fakulteta, Kongres su podržali Ministarstvo zdravlja Republike Srbije, Srpska 

akademija nauka i umetnosti i Klinički centar Srbije, ustanove od najvišeg značaja za zdravstveni sistem 

Srbije. 

Tokom XVII Međunarodnog kongresa UGOSCGRS slušaoci će imati prilike da čuju oko 120 predavača iz 

26 zemalja među kojima su Ujedinjeno Kraljevstvo, Sjedinjene Američke države, Rusija, Bolivija, Indija, 

Liban, Italija, Portugal, Austrija, Nemačka, Izrael, Grčka, Kipar, UAE, Francuska, Belgija, Holandija, kao i 

susedi iz Rumunije, Mađarske, Hrvatske, Slovenije, Severne Makedonije, kao i država konstitutivnih 

članica Udruženja. Mnogi od predavača su predsednici vodećih svetskih i evropskih stručnih udruženja. 

Tokom predstojeća 3 dana predavači će u 22 sesije nesebično deliti svoja znanja, razmišljanja i ideje. 

- Naše Udruženje je uvek požrtvovano radilo na uspostavljanju i učvršćivanju saradnje sa kolegama iz 

okruženja i sveta. Aktuelna pandemija je dodatno ukazala na značaj udruživanja stručnih i naučnih 

napora, regionalne i međunarodne saradnje, za razvoj medicine uopšte, kao i ginekologije i akušerstva 

kao struke. Unapređivanje reproduktivnog zdravlja je svojevrsno ulaganje u budućnost - navodi se u 

saopštenju. 

UGOSCGRS je član punopravni član FIGO-a i aktivno učestvuje u aktivnostima FIGO-a, sa iskrenom željom 

da i u budućnosti doprinosi radu ove velike i značajne ogranizacije. Kako je Kongres podržan od strane 

FIGO-a, počastvovani smo da nam u okviru dve posebne FIGO zoom sesije predavanja održe predsednik 

FIGO-a Prof. Carlos Fuchtner, potpredsednik FIGO-a Prof. Faysal el Kak, naredni izabrani predsednik 

FIGO-a Prof. Jeanne Conry, izvršni direktor FIGO-a Prof. Mary Ann Lumsden, generalni sekretar FIGO-a 

Prof. Lesley Regan, kao i prethodni predsednici FIGO-a Prof. Chittaranjan Purandare i Prof. Sabaratnam 

Arulkumaran. 

Učešće ovako velikog broja najpoznatijih imena i vodećih svetskih stručnjaka u različitim oblastima 

ginekologije i akušerstva je svojevrsno priznanje srpskoj ginekologiji i akušerstvu i potvrda da je u svetu 

prepoznat značaj naših višegodišnjih napora da podignemo nivo naše profesije. 

- Program Kongresa obuhvata novine iz ginekologije, akušerstva, perinatologije, ginekološke onkologije, 

vantelesne oplodnje i infertiliteta, uroginekologije i minimalno invazivne hirurgije, kao i dve sesije 

posvećene različitim temama u vezi sa pandemijom COVID-19 koje predstavljaju neposredna iskustva 

kolega koji direktno učestvuju u ovoj velikoj borbi koja još uvek traje. Želja nam je da ovim Kongresom 

damo značajan prilog i podsticaj za dalje istraživanje, kao i svakodnevnu praksu - piše u saopštenju 

profesora Stefanovića. 

 

 

 



 
 

 

 

KC Kragujevac raspisao konkurs za prijem 42 zdravstvena radnika 

Klinički centar (KC) Kragujevac raspisao je konkurs za prijem 42 zdravstvena radnika u radni odnos na 

određeno vreme od 18 meseci. 

Oni će imati puno radno vreme i probni rad od tri meseca. Kako je objavljeno na sajtu KC Kragujevac, toj 

ustanovi je potrebno 28 medicinskih tehničara opšteg smera, osam pedijatrijskih tehničara, tri 

laboratorijska tehničara opšteg smera i jedan sa višim i visokim obrazovanjem. 

Potrebna su i dva medicinska tehničara ginekološko-akušerskog smera babica. Jedan medicinski tehničar 

je potreban za rad do povratka zaposlenog sa odsustva sa punim radnim vremenom na Klinici za 

ortopediju i traumatologiju. 

Na kraju novembra u KC je na konkursu izabrano 26 medicinskih tehničara za rad na određeno vreme od 

šest meseci radi popune radnih mesta. 

Odabrano je i dvoje medicinskih tehničara za rad do povratka zaposlenih sa dužeg odsustva na Klinici za 

opštu i grudnu hirurgiju i Operacionom centru kao i jedan laboratorijski tehničar u Službi za patološko 

anatomsku dijagnostiku. 

 



 
 

 

 

Gojković: Situacija je teška, složena i za brigu 

Pokrajinski sekretar za zdravstvo AP Vojvodine Zoran Gojković ocenio je da je situacija izuzetno teška, 

složena i za brigu, uz upozorenje da svi pacijenti koji su u boilnicama imaju izuzetno tešku kliničku sliku i 

zahtevaju ozbiljan nadzor. 

Gojković je za televiziju Prva rekao da u proteklih pet do sedam dana lekari vide posledice kupovine za 

"Crni petak", jer 60 odsto od novoobolelih je u ženskoj populaciji, prvi put od početka epidemije. 

Pokazuje nam se sad taj naš kupoholičarski mentalitet, ukazao je Gojković i naglasio da uprkos situaciji 

postoji optimizam da se može predupretiti "iskakanje iz sistema" na vrhuncu epidemije. 

"Bolnički kapaciteti su popunjeni, Banjica nam je opet u kovid sistemu, svi koji leže u bolnicima zahtevaju 

ozbijan nadzor, na kiseoniku su, respiratoru i potrebna im je intenzivna bolnička nega koja se ne može 

pružiti van", upozorio je Gojković. 

Od dnevnog broja zaraženih, 10 do 15 odsto zahteva hospitalizaciju zbog teške kliničke slike i neizvesnog 

ishoda lečenja, predočio je on i dodao da se i priprema kao privremena bolnica i Novosadski sajam. 

Gojković je ukazao i da je veliki broj zdravstvenih radnika zaražen i ostali preuzimaju veći obim posla. 

Prema njegovim rečima, svi moraju uključiti sve svoje resurse, pojedinci da nose maske, drže distancu, 

jer je izuzetno nepovoljni vremenski period i krenuće i drugi virusi. 

"Grip još nije krenuo", rekao je Gojković i dodao da je bila dobra odluka da se pređe na onlajn nastavu za 

starije razrede, jer su oni kod gripa veoma aktivni prenosioci. 



 
 

Gojković je podsetio i da su najveće tekovine medicine vakcinacije i antibiotici, koji su preokrenuli životni 

vek ljudi. 

"Do vakcinacije i antibiotika, ljudski vek je bio ispod 20 godina, a sada sa naukom, medicinom koja se 

bazira na prevenciji virusnih oboljenja vakcinacijom i lečenju bakterijskih infekcija antibioticima, životni 

vek je produžen na duže od 70 godina", objasnio je on. 

Više je umrlo ljudi od malih boginja u 20. veku nego od od svih nesreća, nedaća, ratova i nasilnih smrti i 

bez vakcinacije nećemo moći da izguramo celu priču, rekao je Gojković. 

 

 

Direktor KBC Zemun: Intenzivne nege skoro pune, više ne znam odakle nam snage 

Direktor Кliničko-bolničkog centra (KBC) Zemun Dragoš Stojanović izjavio je da je u protekla 24 časa 

primljeno 45 pacijenata, koliko je i otpušteno, a u toj ustanovi koja ima 360 kreveta, slobodna su još 

četiri mesta. 

"Intenzivne nege su skoro pune sa 60 pacijenata. Od toga je 24 intubiranih, 21 je na neinvazivnoj 

ventilaciji i pet na haj flou respiraciji", naveo je Stojanović za Radio televiziju Srbije. 

Dodao je da ima još 10 pacijenata koji su veoma teški hirurški, ortopedski ili pacijenti na dijalizi, koji su 

primljeni kao kovid pozitivni. 

Stojanović je istakao da su u pitanju veoma teške kliničke slike, a starosne dobi su različite – od 25 do 93 

godine. 

Noćas su, kako je napomenuo, dva pacijenta bila na pokretnim respiratorima, jer su došli u isto vreme. 

"Velika je borba zdravstvenih radnika. Ja više ne znam odakle snage nama svima za sve ovo", rekao je 

Stojanović. 



 
 

 

 

Kapaciteti u KC Niš na izmaku 

Od korone na jugu Srbije najmanje 15 preminulih, a Niš je na izmaku kapaciteta opredeljenih za smestaj 

kovid pacijenata. 

Ukoliko se ovakva dinamika prijema novoobolelih nastavi, u upravi kažu da će morati već za dan ili dva 

da angažuju prostor i postelje namenjene "nekovid" bolesnicima. 

Rukovodilac kovid stacionara Boris Đinđić rekao je da će, neminovno, doći do suženja mogućnosti za 

pružanje medicinskih usluga onima koji nemaju kovid-19, a moraju u bolnicu. 

U odnosu na juče, danas su, u Nišu, na bolničkom lečenju dva pacijenta više. Ukupno 352 pacijenta 

zaražena koronom su u Kliničkom centru u tom gradu, među kojima je 15 jako teških slučajeva. 

Veliki je i broj zaraženih lekara i medicinskih sestara u Nišu, pa se već oseća njihov nedostatak. 

Kovid bolnica u Čairu ubrzano se puni pacijentima iz Beograda 

Privremena kovid bolnica u niškoj hali "Čair", koja ima 180 kreveta, ubrzano se puni i to pacijentima iz 

Beograda, saznaje agencija Beta od koordinatora te bolnice i pomoćnika direktora Kliničkog centra Niš 

Gorana Stanojevića. 

"Pre nedelju dana u 'Čairu' je bilo desetak pacijenata, a danas 104. Samo u toku minule noći i juče primili 

smo iz Beograda 55 pacijenata jer su u tom gradu bolnički kapaciteti ispunjeni", rekao je Stanojević. 



 
 

Prema njegovim rečima, pacijenti koji su zbrinuti u "Čairu" uglavnom imaju laku kliničku sliku, ali ima i 

srednje teških pacijenata, tako da su 22 obolela sa kiseoničkom potporom zbog upale pluća. Stanojević 

je rekao da očekuje manji broj pacijenata iz Beograda nakon što bude otvorena bolnica u Batajnici. 

 

Saopštenje sa podacima o radu Covid centra na Novom naselju 

S obzirom na to da se skoro svakog dana suočavamo sa netačnim informacijama koje se, uglavnom, 

plasiraju preko društvenih mreža, a koje u znatnoj meri otežavaju rad naših zaposlenih i dovode u 

zabludu pacijente, želimo još jednom da podsetimo: 

1. U objektu na Novom naselju se ne nalazi jedna Covid ambulanta, već kompleksan sistem u kojem radi 

125 zdravstvenih radnika, plus službe koje pomažu da sve funkcioniše kao Covid centar. 

2. Deo sistema su: 

- Dnevno 11 lekarskih timova 

- Noću 7 lekarskih timova  

- Covid ambulanta za trudnice 

- Covid ambulanta za decu 

- Covid ambulanta sa pulmologom 

- Dve ambulante za pacijente koji su u teškom stanju 

- Tri ambulante za prekid izolacije 

- Dve ambulanta za kontrolu pacijenata koji su u pogoršanju 

- RTG dijagnostika 24 sata na 2 aparata 

- Laboratorijska dijagnostika 24 sata od 600 do 800 analiza 

- Jedan tim za svakodnevnu dezinfekciju svih prostorija 



 
 

- Obzbeđeno je 24-satno grejanje objekta od 5500 kvadrata 

- Nijedan pacijent ne čeka napolju 

- Nijedan pacijent nije upućen na više instance bez kompletno urađene dijagnostike  

- Flašice vode se redovno dele pacijentima u čekaonici 

Fizički smo odvojili ulaze, kako potencijalno inficirani ne bi dolazili u kontakt sa onima koji su ozdravili i 

dolaze na kontrolu ili prekid izolacije.    

Podsećamo, radimo neprekidno 265 dana/24 sata i od tada smo pregledali 45 000 pacijenata, uradili 36 

000 briseva/testova i još imamo 130 zaposlenih na bolovanju. U prethodna 24 sata pregledano je oko 

1000 pacijenata. 

Covid centar nije jedna ambulanta, već sistem, koji nastavlja da radi 24 sata, bez prekida! 


